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S kojih razloga ne napreduje šumarstoo 
političke upraoe i zemljištnih zajednica u 
kraljeoinama Hroatakoj i Slavoniji te na koji 

način bi se dalo tomu pomoči*? 
i. 

G. 1904. navršilo se je 10 godina, od kako su u krie-
posti zakoni: od 22. I. 1894., kojim se uredjuje sumarsko-
tehnička služba kod političke uprave u kraljevinama Hrvatskoj 
i Slavoniji; nadalje- zakon od 26. III. 1894., kojim se uredjuje 
stručna uprava i šumsko gospodarenje u šumah stojećih pod 
osobitim javnim nadzorom; te zakon od 25. IV?ll894. o ure-
djenju zemljištnih zajednica. 

OvimI zakoni, naročito ša prvim i drugim, htjelo se je 
udariti čvrst temelj naprednom šumskom gospodarenju u obče, 
a u šumama občina i . zajednica posjednika-napose, pak što se 
je polučilo ? Vidimo s jedne strane razmjerno slab napredak u 
šumarstvu, a s druge strane nezadovoljstvo sa upravom rečenih 
šuma. 

Spomenuta tri zakona imaju svojih manjkavostih, te kada 
bi se danas, nakon 13-godišnje prakse atvarali, bi u gdjekojim 
točkama drugačije glasili, naročito to vriedi za zakon od 25. 
IV. 1894. o. u. z, z. Za to; se je koli prije, toli i u novije 

* Referat kr. zemal). šum. nadzornika g. A. Kerna, na glavnoj skupštini 
hrv.-elav. šumarskoga družtva, obdržanoj na dne 14?. srpnja 1907. u Zagrebu. 



vanje i upravu šuma, obično se po susjedima malo po malo 
usurpiraju, a na klimu i obde šumsko-gospodarstvene prilika 
dotičnoga kraja, i onda kada bi bile podpuno sa Sumom ob-
rasle, radi svoje neznatne površine nebi imale i nebi mogle 
imati nikakova upliva. 

U takovim slučajevima, te ako to šumsko-redarstveni ob-
ziri dozvoljavaju, ako naime ne ima pogibelji zakrašivanja, od-
ronjivanja, popuzina, bujica i vododerina, jeste U interesu 
Šumske uprave, da se rieši takovih Čestica, te da šumari po-
dupiru svako nastojanje, koji ide za tim, da se ovakove Če-
stice prodadu, razdjele, pretvore u drugu vrst kulture i slično, 
ili da se takove čestice, odnosno mali šumski posjedi izkotare 
izpod stručne uprave šumarskih tehničara kotarskih oblasti. 

ad 20, Kada su se zemlje kao n. pr. Austrija, opet povratile na 
uniformiranje svojih Činovnika, to držimo, da bi bilo i kod 
nas u interesu službe, kada bi se barem za šumarsko osoblje 
uvela službena odora. To bi osobito u bivšoj vojnoj Krajini, 
u kojoj se dogadja najviše Šumskih šteta i napadaja na šu-
marsko osoblje, imalo svoju dobru svrhu. Graničar je još 
uvjek naučan poštivati uniformu, pak kada bi ju nosili šumari, 
bilo bi na njih manje napadaja, a time i manje posla kod 
sudova. 

Po propisu alineje 1. §. 9. spomenute banske naredbe od 
15. VII. 1895. broj 35.633., bilo bi šumarsko osoblje političke 
uprave dužno nositi službenu odoru, nu pošto boja i kroj te 
odore nije još propisana, to ju šumari ne mogu ni nositi. 

Time sam svršio. 
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